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Protokół 
z posiedzenia XXVI sesji Rady Gminy Rozprza 

odbytej w dniu 17 września  2013 roku. 
 
Sesję rozpoczęto o godzinie 10-tej w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Rozprzy. 
 

Punkt 1 
Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

 
Obrady prowadził  Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Gemel. 
Powitał radnych oraz osoby biorące udział w sesji. 
W obradach uczestniczyło 14 radnych. Nieobecny na sesji był radny Janusz Misztela. 
 
Lista obecności w załączeniu protokółu. 
 
Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 
Janusz Jędrzejczyk Wójt Gminy 
Artur Cubała Zastępca Wójta 
Bogdan Górecki Skarbnik Gminy  
Bożena Nagrodzka Sekretarz Gminy 
Ewa Góral- Zielonka Radca Prawny  
 
Ponadto w obradach uczestniczyli pracownicy Urzędu Gminy, którzy przygotowywali 
projekty uchwał na sesję.  
 

Punkt 2 
Przedstawienie porządku obrad i przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

 
Przewodniczący Rady Tomasz Gemel zapytał radnych, czy są uwagi do zaproponowanego 
porządku obrad, który otrzymali wraz z materiałami na sesję.  
Wójt Janusz Jędrzejczyk wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad dwóch projektów 
uchwał w sprawie: 
- przystąpienia do partnerstwa w zakresie przygotowania i realizacji projektu pt.  
„E- administracja  mocna stroną innowacyjnych JST” w ramach Programu Operacyjnego  
Kapitał Ludzki „ 
- wyrażenia  zgody o wystąpienie przez gminę Rozprza z wnioskiem o dofinansowanie 
projektu „Stawiamy na kompetencje kluczowe uczniów w Gminie Rozprza”. 
Powyższe projekty uchwał proponował umieścić w punkcie 17 i 18 porządku obrad 
przesuwając numerację ostatnich dwóch punktów. 
Rada Gminy jednogłośnie wyraziła zgodę na wprowadzenie do porządku obrad 
zaproponowanych przez Wójta Gminy projektów uchwał. 
W związku z powyższym po naniesionych zmianach Przewodniczący Rady odczytał porządek 
obrad, który realizowany był w następującym brzmieniu:  
 
 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad oraz przyjęcie protokółu z XXV sesji Rady Gminy. 
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3. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy na 2013 rok. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rozprza na lata 

2013-2025. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zagwarantowania środków finansowych  na realizację 

zadania drogowego w ramach Narodowego Programu Dróg Lokalnych. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Piotrkowskiemu z przeznaczeniem na realizację inwestycji pn. „Rozbudowa drogi 
powiatowej Nr 1520 E Jeżów – Rozprza – Lubień – Bilska Wola”. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Piotrkowskiemu. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości budynków 
wpisanych do gminnego rejestru zabytków. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Rozprza na lata 2012-2020. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej 
położonej w Rozprzy przy ul. Wąska 2. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Cieślin. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Sołectwa Wola Niechcicka Stara. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Sołectwa Niechcice. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Sołectwa Truszczanek. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Joanny Lewińskiej na działalność 

Wójta Gminy. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do partnerstwa w zakresie  przygotowania 

i realizacji projektu pt. „E- administracja mocną stroną innowacyjnych  JST” w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki”. 

18. Podjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody o wystąpienie przez gminę Rozprza  
z wnioskiem o dofinansowanie  projektu „Stawiamy na kompetencje kluczowe 
uczniów w Gminie Rozprza”. 

19. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania.  
20. Zakończenie obrad. 

 
Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy są uwag ido protokółu z XXV sesji 
Rady Gminy. 
Nikt z obecnych uwag nie zgłosił, protokół został przyjęty jednogłośnie. 
 

 
Punkt 3 

Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami 
 

Wójt Janusz Jędrzejczyk przestawił bieżące sprawy, które miały miejsce między sesjami. 
Mówił  między innymi o: 
- odbytych trzech posiedzeniach Lokalnej Grupy Działania  BU-DUJ RAZEM zrzeszającej  
21 samorządów. Na posiedzeniach podsumowano zyski Lokalnej Grupy działania. 
Dzięki przystąpieniu do LGD „BUD-UJ RAZEM” gmina, stowarzyszenia oraz mieszkańcy gminy 
mogą pozyskiwać środki na inwestycje współfinansowane ze środków unijnych w ramach 
następujących typów działań: 
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1) Odnowa i rozwój wsi  - działanie , w którym o środki na inwestycje może aplikować 
gmina. 

2) Tworzenie i rozwój mikroprzedsiębiorstw – działanie którego celem jest wspieranie 
przedsiębiorców oraz tych , którzy chcą rozpocząć działalność gospodarczą. 

3) Różnicowanie w kierunku działalności nierolniczej – działanie skierowane do 
rolników. 

4) Małe projekty – działanie, w ramach którego o środki mogą ubiegać się wszyscy, 
maksymalne  dofinansowanie na poziomie 50.000  zł. 

 
Gmina zrealizowała wiele projektów  w ramach Lokalnej Grupy Działania i wykorzystała  
w 100% przyznane środki. 
W ramach działania „Małe projekty „ gmina pozyskała  środki na : 

1) Piknik rodzinny w Gminie Rozprza – wartość dofinansowania 20.000 zł. 
2) Promocja dziedzictwa historycznego i kulturowego w Gminie Rozprza –wartość 

dofinansowania 12 848 zł. 
3) Kultywowanie tradycji lokalnych poprzez organizację imprezy kulturalnej – PIKNIK 

RODZINNY 2013 – wartość dofinansowania  24.941,45 zł. 
 

Łącznie w ramach  „ Małe projekty” gmina pozyskała  środki w wysokości 57 789,45 zł. 
 
W ramach Odnowa i rozwój wsi gmina pozyskała środki na : 

1) Zmiana sposobu użytkowania istniejącego budynku handlowo-usługowego na 
Gminne Centrum Kultury – wartość dofinansowania 500.000 zł. 

2) Adaptacja lokalu mieszkalnego na zaplecze sanitarno-szatniowe oraz budowa trybun  
na boisku piłkarskim w Mierzynie – wartość dofinansowania 127.000 zł. 

3) Modernizacja –remont pomieszczeń w budynku komunalnym w Straszowie – wartość 
dofinansowania – 56 390 zł. 

4)  Budowa chodnika wraz z przebudową zjazdów i modernizacją oświetlenia   
w technologii energooszczędnej w m. Janówka – wartość dofinansowania 200.093 zł. 

5) Budowa chodnika wzdłuż drogi gminnej w Mierzynie z zatoką parkingową 
i oświetleniem w technologii energooszczędnej - wartość dofinansowania  227 837 zł. 

6) Budowa ogólnodostępnego placu zabaw w Niechcicach – wartość dofinansowania 
37 413 zł. 

 
Łącznie w ramach „Odnowa i rozwój wsi „ gmina pozyskała 1.148.733 zł. 
 
W ramach działania „Tworzenie i rozwój mikroprzedsiębiorstw wnioskodawcy z terenu 
gminy otrzymali dofinansowanie w łącznej wysokości 529 798 zł. 
 
-  udrożnieniu rowów przydrożnych w następujących miejscowościach: 
    Budy               150 m 
    Cekanów        800 m 
    Janówka         800 m 
    Białocin             50 m 
    Ignaców - Romanówka    1000 m + przepust 
    Stefanówka  3 przepusty. 
    Do 15 października br. planuje się zakończyć prace w miejscowości Wroników i Lubień.  
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W dalszej części swej wypowiedzi Wójt przedstawił realizację inwestycji gminnych: 

1) Budowa sieci wodociągowej w Ignacowie – firma AmeriGas podpisała umowę 
użyczenia na przeprowadzenie sieci wodociągowej przez działkę 345/3, co jest 
wystarczające  dla rozpoczęcia robót budowlanych dotyczących wodociągu.  
W związku z tym, że przedmiotowa działka znajduje się w obszarze , który od lat 
stanowi drogę dojazdową do prywatnych posesji Gmina jest zainteresowana 
uregulowaniem stanu prawnego. Operat szacunkowy wykonany przez Gminę oraz 
operat szacunkowy przez AmeriGas znacznie się różnią. Wycena sporządzona przez 
Gminę wynosi 8.500 zł, natomiast przez firmę AmeriGas to kwota 90.000 zł.  
Trwają rozmowy i negocjacje w powyższej sprawie. 
 

2) Budowa dróg osiedlowych w Niechcicach – wykonana została dokumentacja 
projektowo– kosztorysową, którą przedstawił projektant na zebraniu z mieszkańcami.  
Problem jest z odprowadzeniem kanalizacji deszczowej, ponieważ mieszkańcy nie 
wyrażają zgody na przejście przez ich nieruchomości kanału deszczowego.  
Zgodę na przejście kanalizacji deszczowej wyraża jedynie Pan Maciej Tarnowski, ale 
warunkuje  ją pozytywnym wydaniem decyzji środowiskowej na prowadzenie swojej 
działalności. Jedyne wyjście to odprowadzenie do ul Szkolnej co wiąże się z dużymi 
kosztami, ponieważ trzeba zrywać asfalt. 
 

3)  Budowa drogi gminnej  w ul. Północnej w Milejowie  - wykonana została 
dokumentacja. Według kosztorysu inwestorskiego koszty budowy drogi 
przedstawiają się następująco: 
- koszt budowy drogi  - 1.362.209, 83 zł 
- branża sanitarna ( kanalizacja deszczowa i przebudowa wodociągu)  -  834.101,65 zł  
- branża energetyczna – oświetlenie - 153.745,42 zł 
- usunięcie kolizji z linią energetyczną  -  86.949,19 zł 
  Razem   koszt  2.437.006,09 zł 
  Natomiast odszkodowania za wykup gruntów to kwota ok. 131.000 zł. 
Ponadto Wójt dodał, że wykonanie powyższej inwestycji uwarunkowane jest 
uzyskaniem środków z Narodowego Programu Dróg Lokalnych – 50% dofinansowanie 
kosztów inwestycji.  

 
4) Przebudowa Rynku Piastowskiego w Rozprzy oraz ulic przyległych – 1 sierpnia 2013 

roku podpisana została umowa z wykonawcą Firmy Strabag sp. z o.o. Oddział w Łodzi  
za kwotę 1.565.619,87 zł. Zakres rzeczowy robót obejmuje: 
-  przebudowę drogi gminne od drogi krajowej do Ośrodka Zdrowia oraz budowę na 
terenie Ośrodka Zdrowia  parkingu dla samochodów osobowych, 
-  budowę sieci kanalizacji deszczowej ( od drogi krajowej do Ośrodka Zdrowia), 
- demontaż linii napowietrznych , budowę kablowych sieci elektrycznych niskiego 
napięcia i przebudowę wewnętrznych linii zasilających wraz z budową oświetlenia 
terenu - części wschodniej, 
-  remont nawierzchni dróg i chodników po wschodniej stronie  Rynku Piastowskiego, 
- montaż wiaty przystankowej i garażu trzystanowiskowego stalowego, 
- montaż ławek, koszy, stojaków na rowery, słupa ogłoszeniowego. 
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Przybliżony termin wykonania zadania w zakresie  przebudowy drogi gminnej od 
drogi krajowej do wjazdu na teren Ośrodka Zdrowia w Rozprzy wraz z budową i 
przebudową infrastruktury technicznej oraz remontem ulic w Rynku Piastowski to  
29 listopada 2013 roku, natomiast parkingu przy Ośrodku Zdrowia w Rozprzy – 
30 kwietnia 2014 roku. 

 
5) Modernizacja budynku komunalnego w Rozprzy – z przeznaczeniem na zmianę 

sposobu użytkowania części budynku  na zaplecze sanitarno- szatniowe przy  
stadionie sportowym w Rozprzy.  Zadanie   powierzono do wykonania Zakładowi 
Gospodarki komunalnej w Rozprzy. 

 
6) Zmiana sposobu użytkowania istniejącego budynku handlowo-usługowego na 

Gminne Centrum Kultury w Rozprzy – prace budowlane rozpoczęto 19 maja 2013 r. 
Po przeprowadzeniu prac rozbiórkowych ujawniły się  problemy ze stropem nad 
parterem. Stwierdzono zbyt mały przekrój  zbrojenia, pręty zbrojeniowe w 
rozstawach niezgodne z normami. Ponadto stwierdzono, że konstrukcja schodów 
zewnętrznych wymaga wymiany oraz zarysowane ściany wzmocnienia. Inspektor 
nadzoru polecił uzupełnić opracowaną ekspertyzę techniczną budynku o ocenę 
odsłoniętych elementów konstrukcyjnych.  Wezwano projektanta do opracowania 
projektów konstrukcyjnych stropu, schodów zewnętrznych i klamrowania ścian, aby 
można było dalej kontynuować prace. 
 

7) Adaptacja lokalu mieszkalnego na zaplecze sanitarno-szatniowe oraz budowa 
trybun na boisku piłkarskim w  Mierzynie – firma  MPM  GROUP Marcin Pieczonka z 
Buska Zdroju, która wygrała przetarg na budowę trybun na stadionie w Mierzynie nie 
wywiązała się z umowy pomimo wysyłanych monitów wzywających do rozpoczęcia 
prac. Zgodnie z warunkami określonymi w przetargu termin wykonania  upłynął  

       z dniem  2 września 2013 roku. Do wykonawcy wysłane zostało pismo informujące   
       o  odstąpieniu od umowy i zgodnie z zapisami umownymi gmina wystąpiła o zapłatę   
       należnych kar umownych w wysokości 10.886,03 zł. 
 
8) Modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w Mierzynie – umowa  

z Wykonawcą – firma Przedsiębiorstwo Robót Drogowo- Mostowych  Sp. o.o.  
w Piotrkowie Tryb. na budowę drogi o dł. 610,05 m podpisana została 1 lipca 2013 
roku. Odbiór inwestycji odbył się 5 września 2013 roku. Ostateczny koszt prac 
budowlanych zamknął  się  kwotą 381.199,89 zł. 
 

9) Budowa placów zabaw w ramach „ Radosnej Szkoły” w Nowej Wsi i w Straszowie – 
Plac zabaw w Straszowie zaprojektuje i wybuduje firma Educarium Sp. z o.o.  
w Bydgoszczy  za kwotę 143.897,70 zł brutto. Termin wykonania placu zabaw 
w Straszowie  maksymalnie do 5 listopada br. 
Plac zabaw w Nowej Wsi zaprojektuje i wykona firma CALBUD Piotr Potaczała   
z siedzibą w Ręcznie za kwotę 104.669,31 zł brutto. Termin zakończenia prac 
maksymalnie do 8 października br. 

 
10) Plac zabaw w Niechcicach – podpisano umowę z Panem Piotrem Potaczała F.R.B 

CALBUD z Ręczna za kwotę 43.911 zł.  Plac został wykonany, odbiór placu odbył się  
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9 lipca 2013 roku.  
 
Następnie  Wójt poinformował o: 
-  awarii sieci ciepłowniczej w Przedszkolu w Niechcicach, trwają poszukiwania awarii. 
Ponadto, Wójt dodał, że niepokojąca jest sytuacja dotycząca dalszego użytkowania tego 
budynku, 
- zalanych pomieszczeniach i uszkodzonych piecach w Szkole Podstawowej w Straszowie, 
szacowane są szkody przez firmę ubezpieczeniową, która pokryje koszty, 
- potrzebie podwyższenia piłkochwytów o 4 m na boisku sportowym w Mierzynie, 
-  o składaniu do 30 września wniosków do budżetu gminy na 2014 rok. 
 
Na zakończenie Wójt mówił o sukcesach: 
- Orkiestry Dętej z Longinówki, która zajęła II miejsce w Wojewódzkim Przeglądzie Orkiestr 
Dętych, 
- strażaków z terenu Gminy Rozprza w zawodach powiatowych w Moszczenicy gdzie nasi 
strażacy zajęli I miejsca we wszystkich kategoriach. 
 
 

Punkt 4 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy na 2013 rok 

 
Skarbnik Gminy Bogdan Górecki omówił zmiany budżetu i w budżecie  gminy na 2013 rok. 
 
Poinformował, że po stronie dochodowej wprowadzone zostały dotacje  z Urzędu 
Marszałkowskiego w Łodzi oraz Wojewódzkiego Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Łodzi. 
Natomiast po stronie wydatkowej  wprowadzono nowe inwestycje tj. 
-  Budowa przyłącza wodociągowego  do działki komunalnej przy ul. Sadowej w Niechcicach, 
-  Budowa chodnika  w ciągu drogi powiatowej Nr 1520E Jeżów Bilska Wola  w m. Lubień , 
- Budowa chodnika wraz z przebudową zjazdów i modernizacja oświetlenia  w technologii 
energooszczędnej w m. Janówka, 
-  Budowa piłkochwytów na boisku sportowym w Mierzynie. 
Ponadto wprowadzono do wydatków bieżących zadnie związane z wykonaniem remontu 
rury c.o. łączącej budynki komunalne w Rynku Piastowskim w Rozprzy. 
Natomiast przeniesiono dotację na wydatki bieżące, którą przekazano OSP Rozprza na 
dotację inwestycyjną . 
Zaproponowane zmiany w planie dochodów i wydatków budżetu zmieniają deficyt do kwoty 
2.332.605,55 zł. 
W wyniku wszystkich zaproponowanych zmian planowane przychody z tytułu zaciągniętych 
kredytów i pożyczek wyniosła 5.917.841,38 zł, a planowana kwota długu na koniec 2013 roku 
wyniesie 15 295.783,72 zł co stanowi 47.06 % planowanych dochodów. 
Dokładna informacja dotycząca zmian budżetu i w budżecie gminy w załączeniu protokółu. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Radny Dariusz Jagiełło- zapytał, czy gminę stać na wprowadzanie do budżetu nowych 
inwestycji dzięki czemu wzrasta deficyt budżetowy. 
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Są to inwestycje, na które gmina otrzyma dofinansowanie odpowiedział radnemu Wójt 
Janusz Jędrzejczyk. Planowany deficyt w  wysokości 47% na koniec roku na pewno ulegnie 
zmniejszeniu. 
 
Radny Arkadiusz Próba – nawiązał do kwoty 7.000 zł przyznanej dla OSP Rozprza na zakup 
pompy. 
 
Skarbnik Gminy Bogdan Górecki odpowiedział radnemu, że dotacja dla OSP Rozprza była 
zaplanowana w budżecie tylko była przeznaczona na wydatki bieżące, obecnie jest zmiana 
paragrafu i przeniesienie do inwestycji. 
 
Przewodniczący Rady Tomasz Gemel odczytał pozytywną opinię Komisji Budżetu, Finansów  
i Rozwoju Gospodarczego, która stanowi załącznik do protokółu. 
Następnie odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Gminy przyjęła przy jednym głosie wstrzymującym  
 

Uchwałę Nr XXVI/48/13 
w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy na 2013 rok 

 
Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

 
Punkt 5 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
 

Skarbnik Gminy Bogdan Górecki poinformował, że zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
związane są ze zmianami budżetu i  w budżecie gminy i dotyczą wprowadzonych inwestycji 
do budżetu. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Gminy przyjęła przy jednym głosie wstrzymującym  
 

Uchwałę Nr XXVI/49/13 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rozprza na lata 2013-2025 

 
Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

Punkt 6 
Podjęcie uchwały w sprawie zagwarantowania środków finansowych  na realizację 

zadania drogowego w ramach Narodowego Programu Dróg Lokalnych. 
 

Anna Toma Główny Specjalista ds. pozyskiwania środków unijnych omówiła potrzebę 
podjęcia uchwały. Poinformowała, że projekt uchwały dotyczy budowy drogi w Milejowie 
przy ul. Północnej. 
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W związku z możliwością ubiegania się o dofinansowanie realizacji zadania w ramach  
Rządowego Programu Wieloletniego pn. „ Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych – 
Etap II Bezpieczeństwo – Dostępność – Rozwój”, należy dostosować nazwę zadania  
z „Budowa drogi gminnej – ul. Północna Milejów” na „Rozbudowa drogi gminnej – ul. 
Północna  w gm. Rozprza odcinek  893,52 m od ul. Kościuszki w Milejowie  do drogi gminnej 
w miejscowości Longinówka” . Realizacja zadania nastąpi w 2014 roku. Wartość zadania 
według zakresu rzeczowego  wynosi 2.437.006,09 zł. 
Dotacja celowa z budżetu państwa nie możne przekroczyć 50% łącznych kosztów realizacji 
zadania brutto, natomiast wkład własny obejmuje  środki z budżetu jednostki samorządu 
terytorialnego tj.  
- środki z NPPDL w wysokości 1.218.503 zł 
- środki własne w wysokości    1.218.503,09 zł 
Wniosek o dofinansowanie musi być złożony do 30 września 2013 roku. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Arkadiusz Próba – zapytał, czy wszyscy mieszkańcy wyrazili zgodę na odsprzedaż 
własnych gruntów celem poszerzenia drogi. 
 
Przed konstruowaniem projektu musiały być  wszystkie  uzgodnienia między innymi  
z właścicielami działek przyległych do drogi o ich częściową odsprzedaż pod potrzeby drogi 
odpowiedziała radnemu Anna Toma. 
 
Radny Dariusz Jagiełło – pytał Wójta, czy ta inwestycja jest tak  bardzo ważna dla gminy, aby 
obciążać budżet gminy tak wysoką kwotą. Ponadto dochodzą dodatkowo odszkodowania 
 w wysokości  130.000 zł za wykup gruntów na poszerzenie tej drogi. 
Radny za przykład podał  drogę w Mierzynie, która realizowana była o podobnej długości i za 
380.000 zł.  Radny uważał, że gminę nie stać na budowę tak kosztownej drogi . 
 
Wójt Janusz Jędrzejczyk – odpowiadając radnemu powiedział, że powyższa droga znajduje 
się  w Programie realizacji inwestycji w zakresie dróg gminnych o nawierzchni bitumicznej od 
2006 roku wyłoniona w ramach konkursu. Obecnie jest możliwość pozyskania środków 
zewnętrznych na budowę dróg i dlatego została wytypowana ta droga.  
Realizacja inwestycji odkładana była w czasie ze względu na planowaną wcześniej budowę 
kanalizacji w północnej części gminy. 
Natomiast o ile chodzi o koszty to na pewno po przetargu ulegną zmianie, jeżeli wcześniej 
przystąpimy do przetargu, wtedy kiedy firmy zabiegają o robotę. Zaplanowane środki  
w budżecie to wartości kosztorysowe, które po przetargu na pewno będą niższe tj.  
w granicach 70 - 80 % max. wartości kosztorysowej.  Kosztorysowa wartość budowy drogi  
w Mierzynie wynosiła 600. 000 zł, a po przetargu okazało się, że została zrealizowana została 
za 380.000 zł.  
Radny Tomasz Gemel pytał o  koszty budowy drogi w Mierzynie w momencie kiedy zostaną 
wybudowane  chodniki, oświetlenie i zatoka parkingowa. 
 
Wartość kosztorysowa wykonania chodników, oświetlenia i zatoki parkingowej to kwota 
360.000 zł, w tym dofinansowanie ponad 227.000 zł z Lokalnej Grupy Działania w ramach 
Odnowy Wsi odpowiedział Wójt. 
 



9 
 

Radny Grzegorz Konopka -  jest to  droga  łącząca dwie miejscowości  Longinówkę  
z Milejowem i bezpieczeństwo jest tu zasadne.  Natomiast wykonana będzie w standardzie 
osiedlowym tj. chodnik, oświetlenie, kanalizacja deszczowa, w związku z czym nie można 
porównywać jej do drogi wiejskiej  np. w Pieńkach.   
 
Radny Krzysztof Biegański proponował rozmowę z mieszkańcami o rezygnacji z płatności  
za grunty przeznaczane na poszerzenie drogi. Czy będą takie negocjacje prowadzone. 
 
Zwrócimy się  propozycją do mieszkańców odpowiedział radnemu Wójt Janusz Jędrzejczyk. 
 
Przewodniczący Rady Tomasz Gemel przypomniał, że Rada Gminy nadała drodze statut drogi 
gminnej i w tym przypadku droga musi mieć 12 metrów szerokości, stąd potrzeba 
poszerzenia drogi poprzez  wykup gruntu od mieszkańców. 
Następne koszty jakie trzeba ponieść, to zaniedbania związane z niewłaściwym ustawieniem 
skrzynek energetycznych, które obecnie trzeba przesuwać z pasa drogowego. Natomiast 
zgodnie z wymogami NPPDL chcąc uzyskać punktację i pozyskać środki, planowana do 
realizacji droga musi być o standardach osiedlowych z pełną infrastrukturą. 
Odniósł się do wypowiedzi przedmówców, czy droga ta jest potrzebna. Uważał, że jest 
potrzebna tak jak,  wszystkie drogi w gminie. 
Ponadto nawiązał do przekazywanych corocznie środkach i to niemałych na budowę drogi 
powiatowej Jeżów – Rozprza - Bilska Wola. Środki przekazujemy ze względu na to, że droga 
przebiega w większości przez gminę i służy naszym mieszkańcom. 
 
Radny Dariusz Jagiełło podsumowując wcześniejsze wypowiedzi uważał, że nie należy 
porównywać drogi powiatowej z drogą w Milejowie, ponieważ mieszka tam wielokrotnie 
więcej mieszkańców. Zdaniem radnego nie powinno wprowadzać się tak kosztownej 
inwestycji do budżetu i zadłużać gminę.  
Uważał, że za środki, które planuje się przeznaczyć na budowę drogi w Milejowie można 
byłoby zrobić drogi o wiele tańsze na terenie gminy bądź dokonać napraw. 
  
Radny Wojciech Misztela    nawiązał do swojej miejscowości Stara Wieś, gdzie od 15 lat Rada 
Sołecka zwraca się o budowę chodnika przy drodze powiatowej ze względu na 
bezpieczeństwo dzieci i mieszkańców. 
 
Wójt Janusz Jędrzejczyk odpowiedział, że jest to droga powiatowa i o ile Rada Gminy wyrazi 
wolę na współfinansowanie zadania to można umieścić inwestycje  w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej. Obecnie przy tej drodze prowadzone są  roboty związane z poszerzaniem pasa 
drogowego w kierunku Starej Wsi. 
 
Na tym dyskusję zakończono, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Przeprowadzono głosowanie w wyniku, którego: 
 - za przyjęciem uchwały było 9 radnych,  
-   przeciw 1 radny, 
-   wstrzymało się 3 radnych  
 
Wynikiem przeprowadzonego głosowania przyjęto  
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Uchwałę nr XXVI/50/13 

w sprawie przystąpienia do realizacji zadania inwestycyjnego w 2014 roku w ramach 
rządowego Programu Wieloletniego pn.”Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych – 

Etap II Bezpieczeństwo- Dostępność – Rozwój”. 
 

Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

Punkt 7 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Piotrkowskiemu 
z przeznaczeniem na realizację inwestycji  pn. „ Rozbudowa drogi powiatowej Nr 1520 E 

Jeżów- Rozprza- Lubień- Bilska Wola”. 
 
Skarbnik Gminy Bogdan Górecki poinformował, że Powiat Piotrkowski zamierza złożyć 
wniosek o dofinansowanie w wysokości 1.359.564,51 zł w 2014 roku inwestycji 
pn.”Rozbudowa drogi powiatowej Nr 1520E od km 4+850 do km 9+ 610 z wyłączeniem 
odcinka od km 5+ 747,85 – 6+334,9 km ( most w Łochyńsku), który realizowany jest  
w ramach NPPDL. Roboty drogowe w 2014 roku  polegać będą na wykonaniu odcinka  
o długości 4,2 km. Koszt całego projektu wynosi 5.438.258,05 zł. 
Udzielenie pomocy finansowej Gminy Rozprza uwarunkowane będzie przyjęciem wniosku  
o dofinansowanie zadania w ramach NPPDL. 
 
Przewodniczący Rady odczytał pozytywną opinię Komisji Rolnictwa, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Piotrkowskiego na realizację dalszego etapu drogi Jeżów - Rozprza- Bilska Wola. 
 
W dyskusji: 
Radna Jadwiga Kułak- Pełka  zwróciła się z pytaniami do Skarbnika  Gminy. 
Pytała  ile łącznie wynoszą dotacje dla Powiatu Piotrkowskiego przyznane przez Radę Gminy i 
jaka stanowią kwotę.  
Następnie radna nawiązała do § 4 projektu uchwały, który dotyczy zawarcia umowy ze 
Starostą Powiatu Piotrkowskiego, określającej zasady przekazania i rozliczenia umowy. 
Radna pytała, czy jest jakaś wzajemność ze strony Starosty  w stosunku do gminy udzielającej 
dotację.  Zdaniem  radnej w gminie jest dużo do zrobienia, gmina jest zadłużona i  wsparcie  
ze strony Starostwa też powinno być. 
Ponadto radna zapytała, czy w momencie złożenia przez Starostwo Powiatowe projektu  w 
ramach NPPDL nie będzie to przeszkadzało projektowi, który planuje złożyć gmina ubiegając 
się o środki na dofinansowanie drogi w Milejowie. 
 
Wójt Janusz Jędrzejczyk ustosunkował się do ostatniej sprawy poruszanej przez radną. 
Poinformował, że jest to konkurs, do którego może przystąpić i złożyć wniosek każda  
jednostka samorządu terytorialnego. Chcąc pozyskać środki należy uzyskać jak najwięcej 
punktów. 
 
Przewodniczący Rady dopytał, czy składane wnioski przez Starostwo, które dotyczą 
dofinansowania drogi na naszym terenie nie zaszkodzą naszym wnioskom.  
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Są określone kryteria, które wniosek musi spełniać. Nie przeszkodzi to naszym wnioskom 
odpowiedział Wójt Jędrzejczyk. 
 
Natomiast Skarbnik Gminy odniósł się do spraw finansowych. Poinformował, że w roku 
bieżącym udzielone dotacje dla Starostwa wynosiły 1.530.000 zł z czego: 
-  1.300.000 zł to dofinansowanie do budowy drogi Jeżów - Rozprza - Bilska Wola, 
-  200.000 zł  przebudowa mostu na rzece w Łochyńsku, 
-   30.000 zł budowa chodnika w Lubieniu. 
       
Jeżeli chodzi o lata poprzednie  też było dofinansowanie do budowy drogi Jeżów- Rozprza - 
Bilska Wola, natomiast kwoto - wysokość przydzielonych środków przygotuje informację na 
następną sesję. 
 
Na tym dyskusję zakończono, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Gminy przy jednym głosie wstrzymującym przyjęła  
 

Uchwałę Nr XXVI/51/13 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Piotrkowskiemu 

 
Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

Punkt 8 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Piotrkowskiemu 

 
Skarbnik Gminy Bogdan Górecki poinformował, że Powiat Piotrkowski planuje jeszcze 2013 
roku budowę chodnika w ciągu drogi powiatowej Nr 1520 Jeżów –Rozprza – Bilska Wola 
m. Lubień na odcinku około 350m. Koszt szacunkowy inwestycji wynosi 60.000 zł. Zarząd 
Powiatu zwrócił się  z prośbą o partycypację w kosztach zadania w wysokości 50% kosztów 
całkowitych tj. 30.000 zł. 
 
Przewodniczący Rady Tomasz Gemel zapytał czy prawdą jest, że budowa chodnika  
w bieżącym roku podyktowana jest konfliktem mieszkańców Lubienia. 
 
Wójt Janusz Jędrzejczyk wyjaśnił, że w ubiegłym roku gdy budowana była droga w Lubieniu 
zrezygnowano z budowy chodnika wykonując dłuższy odcinek drogi, a realizację chodnika 
odłożono na 2015 rok, ponieważ zezwalały na to zasady dofinansowania inwestycji.  
Natomiast  w bieżącym roku  dalszy odcinek drogi przez miejscowość Lubień budowany jest 
łącznie z chodnikiem, ponieważ zmieniły się zasady dofinansowania, co wywołało 
niezadowolenie wśród mieszkańców, którzy zamieszkują w drugiej części m. Lubień.  
Mieszkańcy złożyli skargę do Starostwa Powiatowego i Zarząd Starostwa podjął decyzję o 
realizacji chodnika  bieżącym roku stąd prośba o 50% pomoc w realizacji zadania. 

 
Przewodniczący Rady zapytał, czy Starostwo otrzyma na to zadanie dofinansowanie . 
 
Jest to zadanie Starostwa Powiatowego  i Gminy Rozprza w rozłożeniu kosztów po połowie  
odpowiedział Wójt Jędrzejczyk.  
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Więcej pytań nie było, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Przy jednym głosie wstrzymującym przyjęto 
 

Uchwałę NR XXVI/52/13 
w sprawie udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Piotrkowskiemu 

 
Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

Punkt 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości budynków wpisanych 

do gminnego rejestru zabytków 
 

Kierownik Referatu Podatków i Opłat Lokalnych Szymon Kozłowski poinformował, że do 
gminy wpłynęło pismo Niechcice  Sp. z o.o. z siedzibą w Warszawie o wprowadzenie 
zwolnienia z podatku od nieruchomości budynków wymagających remontu, które nie mogą 
być faktycznie użytkowane lub są wpisane do gminnej ewidencji zabytków. Spółka uzasadnia 
wprowadzenie zwolnienia względami ekonomicznymi  i  brakiem środków na remont 
posiadanych budynków. Kompetencje do wprowadzania zwolnień posiada rada gminy.  
W związku z powyższym rozważenie wprowadzenia wnioskowanego zwolnienia należy do 
kompetencji Rady Gminy Rozprza. 
Do Gminnej Ewidencji Zabytków Gminy Rozprza wpisane są budynki tj. pałac fabryki, była 
stołówka kombinatu, magazyn spirytusu, stodoła-magazyn kukurydzy, słodownia- budynek 
inwentarski –stajnia. 
Natomiast pozostałe budynki pomimo, że są wpisane do gminnego rejestru zbytków zostały 
rozebrane. 
Ponadto p. Kozłowski nadmienił, że Niechcice Spółka z o.o. jest przedsiębiorstwem dlatego 
wszystkie budynki jakie posiadają związane są z działalnością gospodarczą z wyjątkiem tych , 
które sprzyjają rozwojowi działalności rolniczej.  
 
W dyskusji: 
 
Radny Krzysztof Biegański zapytał, czy spółka uregulowała  zaległości. 
 
Spółka istnieje, żeby tylko przetrwać, nie prowadzi żadnej działalności, deklaruje niskie 
stawki podatków, których nie reguluje. Urząd Skarbowy w Warszawie stara się z ciągać z 
obecnego podmiotu 80.000 zł rocznie odpowiedział radnemu p. Kozłowski. 
Właścicielem Spółki Niechcice jest Krynica Vitamin, która dobrze prosperuje na innych  
terenach. 
Łączny dług Spółki + Krynicy Vitamin  to kwota około 600.000 zł. 
 
W dyskusji: 
 
Radna Jadwiga Kułak –Pełka stwierdziła, że brak jest nadzoru i kontroli nad spółką, ponieważ 
Spółka występuje o zwolnienia z podatku na budynki wpisane do rejestru zabytków,  
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a jednocześnie prowadzi w tych budynkach hodowlę zwierząt. Wiele budynków wpisanych 
do rejestru zostało już rozebranych. 
Budynki są dewastowane, niektóre zagrażają bezpieczeństwu uznała, że takie sprawy 
powinny być zgłoszone do Nadzoru Budowlanego.  
Radna zwróciła się do członków Komisji Rolnictwa… o wypowiedzenie się na temat 
funkcjonowania Spółki, ponieważ odbyli na miejscu posiedzenie komisji w celu zapoznania 
się z jej działalnością . 
 
Wójt Janusz Jędrzejczyk poinformował, że z gminy było wystąpienie do Nadzoru 
Budowlanego o naprawę muru, który jest właśnie  w trakcie naprawiania. 
Wystąpiono również do Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w sprawie dewastowanych 
budynków i na pewno  Konserwator  zajmie się tematem. 
Ponadto Wójt wspomniał, że Zarządca zarządzający Spółką p. Stanisław Tarkowski zwrócił się 
z prośbą, że chcą uregulować należności za 2011 rok, które częściowo zostały ściągnięte 
przez komornika. Na ten moment została kwota około 90.000 zł plus odsetki około 18.000 zł. 
Chcą uregulować należność, natomiast zwracają się z prośbą o umorzenie odsetek. 
Uregulowanie powyższych należności prawdopodobnie spowoduje, że zniesione zostanie 
zajęcie komornicze konta spółki. 
 
Przewodniczący Rady Tomasz Gemel stwierdził, że logiczne byłoby umorzenie podatku 
Spółce o ile pieniądze te przeznaczone zostaną na remont budynków zabytkowych.  
Umarzając im podatek zmaleje jedynie zadłużenie wobec gminy. 
 
Pan Szymon Kozłowski dodał, że wpis do Gminnego Rejestru Zabytków nie daje takiej 
ochrony tych budynków. Jedynie wpis do Państwowego Rejestru Zabytków dawałoby 
prawdziwą ochronę, ponieważ właściciel uzależniony byłby od Konserwatora i musiałby 
wykonywać prace zgodnie z zaleceniami Konserwatora. 
Podsumowując swą wypowiedź stwierdził, że na tak dużym terenie, na którym znajduje się 
między innymi stacja uzdatniania wody wybudowana w latach 90, powinna prowadzona być 
działalność przemysłowa, a nie rolnicza jaką próbują uruchomić.   
 
Radny Grzegorz Konopka  Przewodniczący Komisji Rolnictwa … pokrótce przedstawił zastany 
stan całego obiektu. Obecni na miejscu członkowie Komisji zauważyli, że cały obiekt jest w 
opłakanym stanie, teren zaniedbany, zarośnięty, a istniejące budynki są kolejno 
dewastowane. Ogólnie odniesiono wrażenie, że brak gospodarza, który zadbałby o wszystko.    
Natomiast próbuje uruchomić się działalność rolniczą, ze względu na obecność bydła na 
placu fabrykanckim i belek ze słomy w istniejących jeszcze budynkach – nawet w pałacu. 
Przywrócenie do stanu pierwotnego  całego obiektu wymaga poniesienia dużych kosztów.  
Radny miał wątpliwości, czy wpis do Krajowego Rejestru rozwiąże problem, ponieważ 
właściciel może powiedzieć, że nie stać go finansowo na przeprowadzenie remontu według 
zaleceń konserwatora. 
 
Radny Arkadiusz Próba - jako mieszkaniec Niechcic i obserwator tego co się tam dzieje mówił 
o prowadzonej kolejno dewastacji całego terenu. Przypomniał jak bardzo dobrze zakład 
prosperował w latach 60-70 i ludzie mieli pracę. Istniejące  wtedy budynki były z lat 1860 
i późniejszych utrzymane w bardzo dobrym stanie.  
Proponował doprowadzenie do upadłości i przejęcie przez gminę.  
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Krynica - Witamin właściciel obiektu posiada prężnie działające kancelarie prawnicze w Łodzi 
i Warszawie, które dbają o interesy firmy i nie dopuszczą do upadłości odpowiedział 
radnemu P. Kozłowski.  
 
Radny Wojciech Misztela nic się tam nie robi, a znajdujące się na placu zwierzęta to fikcja. 
Brak dla nich pożywienia, są wychudzone i w tym przypadku należałoby powiadomić 
Ochronę Środowiska i Głównego Weterynarza ze względu na stan tych zwierząt. 
 
Przewodniczący Rady podsumowując dyskusję zapytał jaka jest procedura, aby te budynki, 
które zostały zaproponowane do ewentualnego zwolnienia z podatku zostały wpisane do 
Krajowego Rejestru Zabytków.  
 
Z  wnioskiem może wystąpić Urząd Gminy odpowiedział p. Kozłowski. 
 
W związku z powyższym Przewodniczący Rady zaproponował  wystąpienie z Urzędu Gminy 
do Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków o wpis tych obiektów do Krajowego Rejestru. 
Jeżeli wpis taki zostanie dokonany i konserwator zleci przeprowadzenie remontu, a właściciel 
go wykona, wtedy Rada powróci do tematu i rozważy możliwość zwolnienia z podatku od 
nieruchomości. 
 
Pan Szymon Kozłowski uzupełnił wypowiedź Przewodniczącego informując, że wpisanie do 
rejestru powoduje automatyczne zwolnienie z podatku od nieruchomości. 
Spółka sama tego uczynić nie chce, ponieważ wiedzą, że będą uzależnieni od wymogów 
konserwatora.   
Radni przychylili się do propozycji Przewodniczącego Rady Gminy. 
Na tym dyskusję zakończono, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W wyniku głosowania jednogłośnie odrzucono projekt uchwały w sprawie zwolnienia 
z podatku od nieruchomości budynków wpisanych do gminnego rejestru zabytków. 
 
 

Punkt 10 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Rozprza na lata 2012 -2020 
   
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Rolnictwa i Ochrony Środowiska Małgorzata 
Wrzeszcz poinformowała, że Program gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 
Rozprza na lata 2012-2020 uchwalony został w 2012 roku. Program składa się z ośmiu części , 
w tym z części dotyczącej planowanej sprzedaży lokali w kolejnych latach. W związku  
z planowaną sprzedażą lokali mieszkalnych nie ujętych w Programie zachodzi konieczność 
wprowadzenia zmiany do powyższego Programu. 
 
Dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 
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Uchwałę Nr XXVI /53/13 
w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Rozprza na lata 2012-2020 
 

Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

Punkt 11 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej 

położonej w Rozprzy przy ul. Wąskiej 
 
Kierownik Referatu Małgorzata Wrzeszcz przybliżyła sprawę położenia działki nr 456  
w Rozprzy. Poinformowała, że działka ww. zabudowana jest parterowym budynkiem  
w którym znajdują się dwa lokale mieszkalne o ogólnej powierzchni 76,69 m2. Budynek jest 
w złym stanie i wymaga remontu, co wiąże się z kosztami dla gminy. 
Sprzedaż przedmiotowych lokali mieszkalnych nastąpi z zachowaniem ustawowego 
pierwszeństwa najemców. 
 
Pytań nie było. 
 
Przewodniczący Rady zapoznał z pozytywną opinią Komisji Rolnictwa… w sprawie sprzedaży 
lokali, a następnie odczytał projekt uchwały. 
Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 
 

Uchwałę Nr XXVI/54/13 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej położonej w Rozprzy 

przy ul. Wąskiej 2. 
 

Uchwała w załączeniu protokółu. 
 
 

Punkt 12 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu  Sołectwa Cieślin 

 
Sekretarz Gminy Rozprza Bożena Nagrodzka wyjaśniła, że potrzeba uchwalenia Statutu 
Sołectwa Cieślin związana jest z tym, że powstało nowe sołectwo o nazwie Cieślin. 
Pytań nie było. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Gminy jednogłośnie przyjęła   
 

Uchwałę Nr XXVI/55/13 
w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Cieślin 

 
Uchwała w załączeniu protokółu. 
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Punkt 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Sołectwa Wola Niechcicka Stara 
 
Zmiana dotyczy przynależności  miejscowości do sołectwa. W związku z tym, iż powstało 
Sołectwo  Cieślin, należące poprzednio do Sołectwa Wola Niechcicka Stara terenem działania 
Sołectwa Wola Niechcicka Stara jest miejscowość Wola Niechcicka Stara. 
 
Pytań nie było. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 
 

Uchwałę Nr XXVI/56/13 
sprawie zmiany Statutu Sołectwa Wola Niechcicka Stara 

 
Uchwałą w załączeniu protokółu. 
 

Punkt 14 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Sołectwa Niechcice 

 
W związku z odłączeniem się miejscowości Gieski od sołectwa Niechcice  wyrażając wolę 
przynależności do Sołectwa Truszczanek, zmiana w statucie dotyczy zakresu działania 
sołectwa. 
Terenem działania Sołectwa Niechcice jest miejscowość Niechcice z wyjątkiem Osiedla 
Przylesie. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.   
 
Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 
 

Uchwałę NR XXVI/57/13 
w sprawie zmiany Statutu Sołectwa Niechcice 

 
Uchwała w załączeniu protokółu. 
 
 

Punkt 15 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Sołectwa Truszczanek 

 
Obecnie teren działania Sołectwa Truszczanek obejmuje miejscowość Truszczanek i Gieski 
stąd zmiana zapisów w statucie. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 
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Uchwałę Nr XXVI/58/13 
sprawie zmiany Statutu Sołectwa Truszczanek 

 
Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

Punkt 16 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Joanny Lewińskiej 

 
Przewodniczący Rady Tomasz Gemel poinformował, że skarga Pani Lewińskiej analizowana 
była na dwóch komisjach tj. Komisji Rolnictwa, Bezpieczeństwa Publicznego, Ochrony 
Przeciwpożarowej oraz Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Gminy.   
Obydwie komisje uznały skargę za bezzasadną.  
Opinie komisji w załączeniu protokółu. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej 
Grzegorz Konopka  odczytał uzasadnienie dotyczące bezzasadności skargi. 
 
Dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Gminy jednogłośnie przyjęła  
 

Uchwałę NR XXVI/ 59/13 
w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Joanny Lewińskiej  na działalność Wójta Gminy 

Rozprza. 
 

Uchwała w załączeniu protokółu. 
 
 

Punkt 17 
Przyjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do partnerstwa w zakresie przygotowania 
i realizacji projektu pt.”E – administracja mocną stroną innowacyjnych JST” w ramach 

Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet: V Dobre rządzenie, Działanie 5.2 
Wzmocnienie potencjału administracji samorządowej, Poddziałanie 5.2.1 Modernizacja 

zarządzania w administracji samorządowej. 
 

Główny Specjalista Michał Tokarski poinformował, że Gmina Rozprza przystąpiła do projektu 
w ramach ogłoszonego konkursu przez Ministerstwo Spraw Wewnętrznych i Administracji 
współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Działania 
5.2 Wzmocnienie Potencjału Administracji Samorządowej, Priorytetu V Dobre Rządzenie 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013.  
Projekt „E- administracja mocną stroną innowacyjnych JST” jest odpowiedzią na zmiany 
planowane przez Ministerstwo Administracji i Cyfryzacji. Ma on ułatwić kontakt obywateli  
i przedsiębiorców z administracją publiczną i sądami administracyjnymi  oraz zwiększyć liczbę 
i jakość  e-usług. Do projektu mają przystąpić cztery gminy i dwa powiaty. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
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Rada  Gminy wyraziła jednogłośnie zgodę na przystąpienie do partnerstwa pomiędzy Gminą 
Rozprza,  a Gminami Lędziny, Drwinia, Nieporęt oraz Powiatem Żuromińskim i Makowskim  
w zakresie przygotowania i realizacji projektu – przyjęto 
 

Uchwałę Nr XXVI/60/13 
w sprawie przystawienia do partnerstwa w zakresie przygotowania i realizacji projektu pt. 
„ E- administracja mocną strona innowacyjnych JST”  w ramach Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki Priorytet: V . Dobre rządzenie, Działanie 5.2. Wzmocnienie potencjału 
administracji , Podziałanie 5.2.1. Modernizacja zarządzania w administracji samorządowej. 

 
Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

Punkt 18 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wystąpienie  przez Gminę Rozprza 

z wnioskiem o dofinansowanie projektu „ Stawiamy na kompetencje kluczowe uczniów 
w Gminie Rozprza” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach  

Priorytetu IX Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach  Działanie 9.1 
Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych 

świadczonych w systemie oświaty Podziałanie  9.1.2 Wyrównywanie szans edukacyjnych 
uczniów z grup o utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic w jakości 

usług edukacyjnych Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 
 

Główny Specjalista Michał Tokarski poinformował, że we wrześniu 2013 roku Urząd 
Marszałkowski  Województwa Łódzkiego ogłosił konkurs zamknięty na składanie wniosków  
o dofinansowanie ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego, który skierowany jest 
do uczniów klas podstawowych i gimnazjalnych. Projekt realizowany będzie od sierpnia 2014 
roku do czerwca 2015 roku poprzez organizację dodatkowych zajęć dla uczniów zgodnie z ich 
indywidualnymi  możliwościami edukacyjnymi w zakresie kompetencji kluczowych. 
 
Przyjęto jednogłośnie  
 

Uchwałę Nr XXVI/61/12 
w sprawie wyrażenia zgody na wystąpienie przez Gminę Rozprza o dofinansowanie 

projektu „Stawiamy na kompetencje kluczowe uczniów w Gminie Rozprza”. 
 
Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

Punkt 19 
Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

 
Wraz z materiałami na sesję radni otrzymali informację o przebiegu  wykonania budżetu 
Gminy Rozprza za I półrocze 2013 roku, którą omówił  Skarbnik Gminy Bogdan Górecki. 
 
W dalszej części posiedzenia Przewodniczący Rady odczytał pisma, które wpłynęły do Rady 
Gminy  dotyczące: 
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1. Zawiadomienia o popełnieniu przestępstwa polegającego na podszyciu się pod osobę 
p. Ryszarda Witka i sfałszowanie podpisu – pismo skierowane do wiadomości Rady 
Gminy. 

2. Naprawy drogi gminnej w Pieńkach –  pismo skierowane do Wójta i do wiadomości 
Rady Gminy. 

3. Zarzutów pod adresem Dyrektora Zespołu Szkolno –Gimnazjalnego w Niechcicach 
skierowanych do RIO –odniesienie Rady Pedagogicznej do zaistniałej sytuacji . 

4. Wsparcia finansowego do wyjazdu  dzieci na obóz sportowy – skierowane do Rady 
Gminy przez GKS Czarni Rozprza. 

5. Wsparcia finansowego na wykonanie prac remontowo-budowlanych w m. 
Romanówka. 

6. Zakłóceń w dostawie wody w okresie letnim do budynków mieszalnych na osiedlu w 
Rozprzy.  

7. Ochrony przyrody w Lasach Państwowych do roku 2030 - przekazano do analizy 
Komisji Rolnictwa.. Rady Gminy 

 
Radna Jadwiga Kułak – Pełka  wystąpiła z wnioskiem do Wójta Gminy o stworzenie gminnego 
programu monitoringu  środowiskowego tak jak to czynią inne gminy. 
Przedstawiła krótką relację z odbytego spotkania w dniu 10 września br. w Niechcicach   
z udziałem Ministra Rolnictwa, przedstawicieli zajmujących się ochroną środowiska   
w  województwie oraz zaproszonych gości.  
Problem poruszany na spotkaniu to kwestia powstania dwóch nowych chlewni oraz 
istniejącej fermy przemysłowej na terenie Niechcic, które stwarzają poważne problemy 
środowiskowe nie tylko dla Niechcic jak również dla całej gminy. 
Apelowała w imieniu stowarzyszenia oraz mieszkańców, aby powstał Program Monitoringu 
Środowiskowego w Gminie Rozprza kolegialne ciało w skład którego wejdą przedstawiciel 
gminy,  ochrony środowiska, hodowców, stowarzyszeń działających na terenie gminy itp. 
Dzięki czemu weryfikowane informacje stwarzające poważny problem zgłaszane  byłyby 
bezpośrednio Wójtowi, aby miał gotowe narzędzia do działania. 
Radna uważała, że możliwości na stworzenie takiego programu gmina ma, bez dużych 
nakładów finansowych, tylko trochę dobrej woli wyjścia na przeciw problemom 
mieszkańców. 
Wnioskowała o uwzględnienie wniosku dotyczącego powstania kolegialnego ciała do 
obserwacji problemów środowiskowych w gminie. 
 
Wójt Janusz Jędrzejczyk w nawiązaniu do wypowiedzi radnej powiedział, że wniosek 
przedstawi na najbliższym spotkaniu kierownictwa, na którym poruszane są problemy gminy. 
 
Radny Kowalczyk Czesław – wnioskował o wystąpienie do Starostwa Powiatowego o zmianę 
oznakowania drogi w Mierznie dotyczącego zwiększenia tonażu, ponieważ według obecnego 
znaku mogą drogą poruszać się tylko samochody o masie do 9 ton, a po drodze poruszają się 
pojazdy o ładowności do 20 ton.  
Przewodniczący Rady dodał, że zmiana oznakowania dotyczy nie tylko w Mierzyna, ale  
każdej miejscowości. 
 
Radna Elżbieta Piątek proponowała, aby w następnym roku zorganizować wspólnie ze 
Starostwem Powiatowym  dożynki połączone z Dniami Rozprzy. 
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Przewodniczący Rady skierował propozycję radnej do Komisji Oświaty… w celu 
wypracowania  stanowiska w powyższej sprawie i przedstawienia Radzie. 
 
Radny Arkadiusz Próba – skierował swą wypowiedź do wójta  pytając czy planowane jest 
spotkanie z Panem Tarnowskim w celu dogadania się odnośnie odprowadzenia wód 
deszczowych przez jego grunty z osiedla za murem Niechcicach, ponieważ jest to jedyne 
rozsądne rozwiązanie. 
 
Radny Zbigniew Kaczmarek wnioskował o odprowadzenie wód deszczowych z ul. 
Poprzecznej w Niechcicach. 
 
Radny Dariusz Jagiełło  –    pytał, czy planuje się modernizować stadion w Rozprzy. 
 
Rozpoczęte zostały prace związane z remontem zaplecza sanitarno szatniowego na potrzeby 
drużyn piłkarskich oraz organizatorów innych imprez. W dalszych planach jest przebudowa 
płyty boiska wraz z bieżnią odpowiedział radnemu Wójt Jędrzejczyk.  
Natomiast odnośnie odwodnienia ul. Poprzecznej w Niechcicach podjęte zostały działania. 
W związku z tym, że na ukończeniu jest Studium Zagospodarowania Przestrzennego Gminy  
ustalono, że w październiku odbędzie się wspólne posiedzenie wszystkich Komisji Rady 
Gminy z projektantami  celem zapoznania się. 
 
 

Punkt 20 
Zakończenie obrad 

 
Przewodniczący Rady podziękował za udział w sesji. Obrady zakończono o godzinie 14-tej. 
 
 
 
                                                                                                                 Przewodniczący Rady Gminy 
 
                          Tomasz Gemel 
                                                                                                                        
 
 


